

2020年9月四级写作第一套第三篇范文及解析

Directions: For this part, you are allowed 30 minutes to write an essay on online libraries. You can start your essay with the sentence "Online libraries are becoming increasingly popular". You should write at least 120 words but no more than 180 words.

With the advent of new information technology, a great transformation has occurred quietly in libraries, from the early paper books, audio and video tapes, and microfilm to the current e-books, electronic journals and diverse software etc.. People's access to information is not limited to printed books and documents. Conspicuously, online libraries have marched into our life, replaced the bulky catalogue cabinet and certainly become more and more popular.

Firstly, it is convenient for users to query or obtain digital information in their own homes, offices, dormitories and any places which are equipped with computers connected to the Internet. Users don't need to go through the borrowing procedures but just click what they want in front of the computer, let alone mobile phone and pad users. Secondly, information is comprehensive in online libraries. Subscribers can fully obtain the information they need without being limited by geographical boundaries and they could query, search and obtain information from other libraries from alien lands.

All in all, online libraries grant us endless convenience, meanwhile enriching our knowledge and broadening our horizons. We have many reasons to believe that online libraries will become a digital database with large capacity providing us with information we need.

【参考翻译】

随着新的信息技术的出现，图书馆悄然发生了一场巨大的变革，从早期的纸质图书、音像带、缩微胶片到现在的电子书、电子期刊和各种软件等。人们获得信息的渠道不仅限于印刷书籍和文件。显然，在线图书馆已经走进我们的生活，取代了笨重的目录柜，当然也越来越受欢迎。

首先，方便用户在自己家里、办公室、宿舍和任何装有计算机的地方查询或获取数字信息。用户不需要办理借阅手续，只需在电脑前点击想要的东西，更不用说手机和pad用户了。其次，网络图书馆的信息是全面的。订阅者可以不受地域限制地充分获取所需信息，并可以从各图书馆查询、检索和获取来自异国他乡的信息。

总之，网上图书馆给了我们无穷的便利，同时也丰富了我们的知识，开阔了我们的视野。我们有很多理由相信，在线图书馆将成为一个大容量的数字数据库，为我们提供所需的信息。

【四级作文评析】

此题目为议论文，论述线上图书馆会变得越来越受欢迎，只要考生在第一段说明在线图书馆产物的时代背景并发表自己观点，在第二段发表分论点并说明原因，在第三段对自己观点的总结和未来的展望就可以了。题目话题的难度适中，符合时代气息并和考生的学习生活紧密相连，所考查的文章的词和句也是现代生活中常见的。